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PROTOKÓŁ Nr 0012.1.5.2019 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu 

w dniu 28 maja 2019 r. 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 14.30 – 16.05. 

W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  zgodnie 
 z załączonymi listami obecności.  

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2018 rok - absolutorium. 
 

 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Miasta za 2018 rok,  
 

 projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta  
Jastrzębie-Zdrój. 

4. Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój  

na 2019 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych(49.153,20 zł)  
 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych(95.250,94 zł) 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu monitoringowego z realizacji zadań 
ujętych w Lokalnym Programie Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do roku 2020”, 

 
 Projekt uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od opłat jednorazowych 

z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój w prawo własności tych gruntów i wysokości 
stawek procentowych tych bonifikat. 

 
 
5. Realizacja zadań inwestycyjnych i remontowych za 2018 rok i bieżące. 
 
6. Projekty strategiczne.  
 
7. Wolne głosy i wnioski. 
 
8. Przyjęcie protokołu z dnia 23 kwietnia 2019 r. 
 
9. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Skarbu – 
Bolesław Lepczyński. Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji  
oraz zaproszonych gości. 
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za– 4, przeciw– 0, wstrzymujących się– 0. 
 
Ad.3. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2018 rok - absolutorium. 
 

 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta  
za 2018 rok 

 
Sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z projektami uchwał omówił Skarbnik Miasta 
Dariusz Holesz. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta 
za 2018 rok. Stanowisko przyjęto głosami: za–3, przeciw–0, wstrzymujących 
się –0. 
 

 projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta  
Jastrzębie-Zdrój 

Anna Hetman 
Otrzymaliśmy pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą 
przygotowanego przez Komisję Rewizyjną projektu uchwały. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 2, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 

Ad.4. 
Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2019 rok, 
 

Uzasadnienie do ww. projektów uchwał wraz z autopoprawką przedstawił Dariusz Holesz 
– Skarbnik Miasta. 
 
Szymon Klimczak 
Co spowodowało, że autopoprawka jest tak obszerna i że dopiero dziś? 
 
Dariusz Holesz 
Projekty i wartości dotyczące wiaduktu i ronda przy Alei Piłsudskiego, w międzyczasie 
wpłynęły środki za opłaty środowiskowe, ażeby wykonać remonty w tych szkołach należy 



3 
 

przeprowadzić procedury, a wprowadzenie tego na Sesji Rady w czerwcu, mogłoby 
uniemożliwić wyremontowanie w okresie wakacyjnym. Mówiłem o tym, że taka 
autopoprawka będzie złożona na wszystkich Komisjach.  
 
Tadeusz Sławik 
Autopoprawka jest znacząca, uważam, że pewne elementy mogły być wcześniej,                     
w pierwotnej uchwale.  
 
Anna Hetman 
Pewnych rzeczy nie da się zrobić, gdybyśmy nie mieli informacji o środkach tzw. 
„ekologicznych”, to nie byłoby tak wielu zmian, ponadto wiadukt wraz z rondem jest 
inwestycją strategiczną dla miasta, chcemy jak najszybciej przeprowadzić całą 
procedurę, zabezpieczyć i złożyć wniosek. 
 
Szymon Klimczak 
W jakiej kwocie są środki z opłaty środowiskowej? 
 
Dariusz Holesz 
Są w sumie około 5,4 mln zł i to wprowadzamy w całości, część było wprowadzone                   
w uchwale pierwotnej, 1,7 mln zł dotyczy przede wszystkim remontów.  
 
Maria Pilarska 
Nie ma dnia, aby z jednostek oświatowych ni9e wpływały wnioski o naprawy,                          
od drobnych po duże zadania. 
 
Dariusz Holesz 
Stan budynków oświatowych wymaga remontów.  
 
Głosowanie radnych: 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój wraz z autopoprawką 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój               

na 2019 rok wraz z autopoprawką 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych(49.153,20 zł)  
 
Projekt uchwały omówiła Beata Olszok–Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych(95.250,94 zł) 
 
Projekt uchwały omówiła Beata Olszok–Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu monitoringowego z realizacji zadań 
ujętych w Lokalnym Programie Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do roku 2020” 

 
Projekt uchwały omówił I Zastępca Prezydenta Miasta Roman Foksowicz. 
 
Tadeusz Sławik 
Na Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia było to szerzej omawiane, byłoby zasadne 
aby zostało to omówione również na Sesji Rady Miasta wraz z przedstawicielem firmy. 
 
Roman Foksowicz 
W taki sposób zostało to uzgodnione z Przewodniczącym Rady. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od opłat jednorazowych 
z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój w prawo własności tych gruntów i wysokości 
stawek procentowych tych bonifikat 

 
Anna Hetman 
Projekt uchwały wniesiony został przez Przewodniczącego Rady Miasta, jest on 
odpowiedzią na pisma Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej z prośbą o zwiększenie 
bonifikat, wpłynął on w dniu dzisiejszym. Proponowana uchwała łamie reguły gry, które 
już zostały wprowadzone, jesteśmy obecnie w trakcie realizacji podjętej w styczniu br. 
uchwały, która wprowadzała 60 procentową bonifikatę. Część osób już skorzystała                  
z tego, wiec będzie społecznie bardzo negatywny odbiór.  
 
Roman Foksowicz 
Nie możemy w żaden sposób wrócić do tych osób, które sprawę już załatwili, w żaden 
sposób ich uprawnić do skorzystania z większej bonifikaty.  
 
Bolesław Lepczyński 
Prawo własności mówi o tym, że jest to w księgach wieczystych zapisane. Gdyby                    
to weszło procedurę należałoby zacząć od nowa.  
 
Szymon Klimczak 
Obserwuję, że jest bardzo duże oczekiwanie społeczne, aby te bonifikaty były większe, 
musimy odnieść to do naszych warunków i możliwości. Zamysł Przewodniczącego Rady 
był taki, aby skierować to na posiedzenie Sesji, aby publicznie taka debata się odbyła, 
nawet jeśli finalnie Rada Miasta miałaby odrzucić. Ja będę głosował za udzieleniem 
pozytywnej opinii to tego projektu uchwały, a stanowisko wobec uchwały podejmę na 
Sesji poprzez głosowanie, zachęcam państwa do takiego rozwiązania.  
 
Alina Chojecka 
Mówimy o WPF-ie, budżecie miasta, szkołach i przedszkolach, które nam w mieście się 
„sypią”, a naszym obowiązkiem jest troszczenie się o środki finansowe na nasze mienie 
komunalne. Jest sprawą indywidualną jak kto będzie głosował, z ogromnym rozsądkiem 
trzeba podejść do kwestii gromadzenia środków na rondo, na wiadukt, na remont 
placówek oświatowych, bo nie ma szansy aby ilość remontów się zmniejszała.  
 
Bolesław Lepczyński 
Zmiana zasad obliczania tego w trakcie realizacji zadania byłaby bardzo trudna. Ja mam 
mieszkanie ok. 52 m kwadratowych i zapłaciłem kwotę około 300 złotych jednorazowo.  
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Roman Foksowicz 
Skutki finansowe wprowadzenia tego, bonifikata 96% spowoduje konieczność dokonania 
zwrotu na rzecz osób, które dokonały w tym roku wpłaty, zwrot ten wyniesie 20% 
wartości opłaty, tj. ok. 0,8 wartości jednej opłaty.  
 
Tadeusz Sławik 
Z tematem musimy się zmierzyć, w trakcie Sesji Rady Miasta odbędzie się debata. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
Ad.5. 
Realizacja zadań inwestycyjnych i remontowych za 2018 rok i bieżące. 
 
Anna Hetman 
W 2018 roku na zadania inwestycyjne przeznaczyliśmy ponad 45 mln złotych, niektóre 
zadania były zakończone, niektóre w trakcie realizacje. I tak w fazie projektów były Aleje 
Piłsudskiego, projekt przebudowy 1 Maja, łącznik Strażacka Szybowa, łącznik Strażacka 
Stodoły, Rejmonta Okopowa, Chodnik Połomska, Niepodległości. W trakcie realizacji była 
przebudowa ulicy Dunikowskiego, przebudowa instalacji deszczowej przy ulicy 
Truskawkowej i Malinowej, kanalizacja deszczowa przy ulicy Stawowej. Inwestycje 
zakończone to: przebudowa ulicy Rolniczej, Majowej, Mazowieckiej, Gołębiej. Budowa 
oświetlenia ulice Ułańska, Zamecka, Zamkowa, Kasztanowa, Strażacka, Rajdowa, Oś. 
1000-lecia. Przebudowa przepustów ciągu drogi Popiełuszki, modernizacja Ośrodka 
Wypoczynku Niedzielnego, przebudowa parkingu przy ulicy Płonki, parking przy ul. 
Wodeckiego, Szkoła Podstawowa nr 14 z dobudową Przedszkola nr 10. Kanalizacja oś. 
Złote Łany, budowa budynku przy ul. Szkolnej 5, przeznaczona na potrzeby Szkoły 
Podstawowej nr 23, wiele inwestycji i remontów drogowych.  
 
Tadeusz Sławik 
Czy otrzymaliśmy materiał zbiorczy dotyczący omawianego tematu? 
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Materiałem pisemnym jest całe sprawozdanie budżetowe, są to inwestycje i remonty                        
w ramach 2018 roku.  
 
Maria Pilarska omówiła wykonane zadania inwestycyjne i  remontowe na terenie miasta 
w roku 2018. 
 
Tadeusz Sławik 
Czy jest planowane coś od ronda Zielona do Granicznej? 
 
Maria Pilarska  
Na razie nie, zatrzymujemy się na skrzyżowaniu z ulicą Zieloną, aż do Młyńskiej. 
 
Tadeusz Sławik 
Przebudowa ulicy Witczaka, czy planowane są chodniki? 
 
Maria Pilarska 
Przewidziane są chodniki i miejsca postojowe, wykorzystaliśmy nasyp i wykroiło nam się 
jedno miejsce postojowe. Nie jest to bardzo blisko przy basenie ale jest, można z tego  
korzystać.  
 
Tadeusz Sławik 
Ten duży wiadukt zostaje w projekcie? 
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Maria Pilarska 
Jeden z nich zostaje. 
 
Tadeusz Sławik 
Zespół Szkół nr 9 – od jesieni jest ta straszna wyrwa, nie daje to szans tej szkole, jedna 
odremontowana jest, a druga jak wyrzut sumienia. Jakie działania należy podjąć aby 
zamknąć to wejście, które wygląda przerażająco.  
 
Anna Hetman 
Dopiero co rozwiązaliśmy umowę z firmą, zakończyliśmy procedury, blokowanie formalne 
było niezależne od nas. 
 
Maria Pilarska 
Wczoraj po południu odebraliśmy plac budowy, mamy wykonawcę. Poczekamy te dwa 
tygodnie aż się rok skończy, przystąpimy do robót. Chcemy wyrwę zamurować, wstawić 
tam okno w celu naświetlenia. Będzie tak, że będzie można bezpiecznie z tego korzystać. 
Jednocześnie wygradzamy na parkingu miejsca, w którym nie można parkować bo 
weszliśmy do piwnicy, stropy są spękane. To jest właściwie nie remont, a budowa 
wszystkiego od początku.  
 
Ad.6. 
Projekty strategiczne.  
 
Szymon Klimczak 
Temat zostanie omówiony na Sesji, radni otrzymali materiał w formie pisemnej, którzy 
przyjęli do wiadomości.  
 
Ad.7. 
Wolne głosy i wnioski. 

Nie wniesiono. 

Ad.8. 
Przyjęcie protokołu z dnia 23 kwietnia 2019 r. 

Protokół z dnia 23 kwietnia 2019 r. został przyjęty głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Ad. 9. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Szymon Klimczak podziękował wszystkim za przybycie,  
po czym zakończył posiedzenie. 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk 
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji  
Budżetu i Skarbu 

      Szymon Klimczak 


